
 

Pripremljen set mjera za stabilizaciju 

 
Novinska agencija RS (Srna) 22.3.2012. 
 
Fond zdravstvenog osiguranja Republike Srpske do kraja ove sedmice dostaviće Vladi Srpske 
i resornom ministarstvu prijedlog seta mjera za stabilizaciju finansijske situacije u 
zdravstvu.Vršilac dužnosti direktora Fonda Darko Tomaš potvrdio je Srni da se prijedlozi 
kreću u tri pravca.  
 
"Prvi set mjera odnosi se na racionalizaciju troškova u Fondu, dok je drugi usmjeren ka 
racionalizaciji troškova u zdravstvenom sistemu, a to se, prije svega, odnosi na uspostavljanje 
veće kontrole troškova u bolnicama i domovima zdravlja. Treći set mjera odnosi se na 
uvoñenje dodatnih izvora finansiranja", istakao je Tomaš.  
 
On se osvrnuo i na Analizu o problemima održivog finansiranja koju je Fond pripremio prošle 
godine i koja je dostavljena Vladi Srpske, ističući da su prijedlozi iz te analize, kao i sugestije 
koje je dobio od premijera Srpske Željke Cvijanović, osnov mjera koje će biti dostavljene 
Vladi i Ministarstvu zdravlja.  
 
"Set mjera za stabilizovanje zdravstvenog sistema podrazumijeva i jednu finansijsku injekciju 
koja će kratkoročno stabilizovati postojeće stanje, kako bi sistem mogao nesmetano da 
funkcioniše, dok većina mjera ima dugoročan karakter i trebalo bi da Fondu obezbijede 
dodatne prihode iz novih izvora", rekao je Tomaš.  
 
Prema njegovim riječima, u Fondu zdravstvenog osiguranja Srpske već dva mjeseca 
intenzivno se provode mjere racionalizacije troškova, a i mjere štednje.  
 
Tomaš je podsjetio da je od 1. januara ove godine na snagu stupio novi Zakon o platama u 
javnim službama kojim su znatno smanjeni koeficijenti za zaposlene u Fondu i po tom 
osnovu, kako ističe, troškovi za plate zaposlenih u Fondu u ovoj godini biće smanjeni za dva 
do tri miliona maraka.  
 
Osvrćući se na racionalizaciju troškova, on je naveo primjer troškova za lijekove na recept, 
gdje je nastavio s ranijom praksom pregovora s proizvoñačima lijekova o sniženju cijene 
lijekova.  
 
Direktor Fonda zdravstvenog osiguranja podsjetio je da je Fond nedavno uspio da snizi cijene 
za oko 400 lijekova koji se izdaju na recept u prosjeku za 17 odsto, što bi u ovoj godini 
trebalo da proizvede uštedu od oko 3,5 miliona maraka.  
 
"Što se tiče revizije liste lijekova, kao ekonomista neću donositi nikave odluke po ovom 
pitanju, nego želim da uključimo struku koja će dati svoje mišljenje, s tim da prava pacijenata 
i njihovo zdravlje ne budu ugroženi", istakao je Tomaš.  


